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 ЖОВТЕНЬ-2020 

1 жовтня – Міжнародний 

день музики 

Перша неділя жовтня – День 

працівників освіти 

Друга неділя жовтня – День 

художника 

14 жовтня – Покрова Прес-

вятої Богородиці. День 

українського козацтва. 

День захисника України 

25 жовтня – Європейський 

день цивільного правосуддя 

24 жовтня – Міжнародний 

день Організації Об'єднаних 

Націй (День ООН) 

28 жовтня – Вигнання 

нацистських окупантів з 

України 

 

 

До Дня визволення України від 

німецько-фашистських загарбників 
 

28 жовтня традиційно вшановують пам’ять воїнів, які загинули в боях 

 за визволення України, та населення, яке постраждало від дій  

фашистських окупантів 

 

 

 

 

 
У ході Великої Вітчизняної війни 1941–1945 років саме на території України відбулися ключові битви за визволення 

Європи від фашизму. Воєнні дії відбувалися на території України протягом 40 місяців – із 22 червня 1941 року до кінця 

жовтня 1944 року. У 1941–1944 роках на українській землі були зосереджені головні сили вермахту – від 57,1 до 76,7% 

загальної кількості дивізій. 607 з них було розгромлено саме на території України. 

У ході визволення України силами чотирьох Українських фронтів, які налічували понад 2,3 млн. воїнів, протягом січня 

1943 року – жовтня 1944 року було проведено серію блискучих наступальних операцій. Найважливішими з них були: 

Воронезько-Харківська (13 січня – 3 березня 1943 року), Донбаська (13 серпня – 22 вересня 1943 року), Чернігівсько-

Полтавська (26 серпня – 30 вересня 1943 року), Корсунь-Шевченківська (24 грудня 1943 р. – 17 лютого 1944 року) та 

Львівсько-Сандомирська (13 липня – 29 серпня 1944 року). Завершила визволення України Карпатська операція, що роз-

почалася 9 вересня 1944 року. 27 жовтня 1944 року було звільнено Ужгород, 28 жовтня радянські війська вийшли на 

сучасний кордон нашої Держави. У ході Великої Вітчизняної війни бойовими нагородами було відзначено близько 2,5 

млн. воїнів-українців.  

Ми пам’ятаємо усіх героїв, чия боротьба, самовіддана праця і героїзм сприяли звільненню України від нацистів.           

У серці кожного з нас жива пам'ять про неоціненний внесок українців у спільну перемогу. Тим, хто загинув,  

і тим, хто вижив у пеклі 40-х, ми зобов’язані всім, що маємо сьогодні. 

  



 

Шановні  

викладачі!  

Дорогі друзі! 

Щиро вітаю 

усіх з Днем  

працівника 

освіти! 

Освіта - це не 

тільки знання, а й 

готовність прий-

мати виклики су-

часності, вміння бачити усі кольори і відтінки світу, у кожному кроці го-

товність робити моральний вибір і нести за нього відповідальність. Цього не 

знайдеш у підручниках, конспектах чи наукових дослідженнях, це можна 

черпати тільки із власного внутрішнього світу. Дякую вам за цю благородну, 

почесну і шановану працю, за успіхи і досягнення, за глибину і наповненість 

смислом.  

Життя не стоїть на місці, пульсує змінами, диктує нові умови, і ми мусимо 

за ним встигати: завжди бути в тренді, знати, чим живе і дихає світ сьогодні. 

Дякую за гнучкість, готовність змінюватися і безперервну роботу над со-

бою. Ви робите освіту сучасною.  

Від усього серця вітаю вас із нашим професійним днем! Бажаю, в першу 

чергу, терпіння і мудрості, міцного здоров'я і великих творчих успіхів! З 

нашої щоденної праці проростає майбутнє, ми даруємо йому надію і допо-

магаємо розправити крила для великого польоту довжиною в життя. З Днем 

працівника освіти! 

Андрій Шайкан, 

в.о. ректора Державного університету економіки і технологій. 

 

 

Шановні колеги!  Щиро вітаю Вас із професійним святом – Днем 

працівників освіти! Саме освітяни є носієм національної духовності та 

справжньої інтелігентності, рушійною силою до позитивних змін у сус-

пільстві. Нехай Ваша життєва дорога завжди буде благословенна добром, 

миром, достатком, щасливою долею, а добрі справи на педагогічній ниві 

примножать славу нашої держави. Бажаю Вам відчуття повноти і неповтор-

ності життя, здоров’я, невичерпних творчих сил, натхнення на подальші 

звершення. Святкового Вам настрою і народної шани у Вашій почесній 

праці. 

Алла Максимова,  

голова первинної профспілкової організації працівників освіти і науки 

Державного університету економіки і технологій. 

 

Вітання 

ректора 

викладачів 

«УПТ 

ДУЕТ» 

 

1 жовтня в актовому залі Українського політехнічного технікуму Держав-

ного університету економіки і технологій відбулася зустріч працівників те-

хнікуму з в.о. ректора Державного університету економіки і технологій А.В. 

Шайканом, який привітав викладачів технікуму з їх професійним святом. 

Він побажав колективу структурного підрозділу плідної, відданої праці і 

віри у майбутнє! До святкових привітань приєднались директор технікуму 

О.Є. Гладун та голова профспілки технікуму І.О. Чуприна. 



Вітання колег зі святом 

 

Ми зустрічаємо вчергове День працівника освіти 

Настрій – дякуючи нашій студентській молоді, яка креативно і цікаво вміє 

привітати своїх викладачів, – чудовий. І хоч нинішнього року воно не таке 

гучне, як завжди, але квітів і посмішок усім вистачає. 

Свої думки висловлюють: 

Олександр Астаф’єв, керівник Центру студентських комунікацій: 

- У першу чергу, хочеться привітати викладачів нашого університету (і не 

тільки університету, а й усіх причетних до цього) зі святом – Днем учителя, 

викладача, педагога, і побажати їм здоров’я у наш важкий час, пов'язаний із 

пандемією. Бажаю, щоб вона скоріше закінчилась і щоб навчальний процес 

уже повністю увійшов у колію, в якій він повинен бути. А ще – щоб не було 

ніяких карантинів, не було жодних обмежень, щоб студенти могли спокійно 

ходити на заняття, а викладачі не боялись їздити в транспорті, щоб не за-

хворіти на коронавірус. Хочу висловити надію, що пройде певний час і все 

стане на свої місця, і наш новий університет займе гідне місце в ряду вищих 

навчальних закладів України. Зі святом, шановні колеги! 

Вікторія Соловйова, завідувач кафедри інформаційних технологій і  

моделювання: 

- Напередодні свята освітян мені б хотілося побажати всім творчої наснаги, 

здоров’я, бо воно нам необхідне для того, щоб реалізовувати  ті проєкти і 

програми, і ті завдання, які ставить перед нами керівництво університету, 

Міністерство освіти і науки України і Національне агентство з якості освіти. 

На сьогоднішній день перед нами стоять досить серйозні випробування. Ми 

стали незалежним навчальним закладом – Державним університетом еко-

номіки і технологій. І зрозуміло, нам треба себе зараз позиціонувати на 

ринку освітніх послуг як новий навчальний заклад. І тому перед виклада-

чами, перед співробітниками постає досить складне завдання – бути конку-

рентними на ринку освітніх послуг. Я впевнена, у нас настільки гарний ко-

лектив і в нас є багато талановитих людей, які справляються з цими викли-

ками, що стоять перед нами сьогодні. Хочу побажати викладачам гарних 

студентів, щоб в аудиторіях нашого університету було якомога більше сту-

дентів, щоб він став для них рідною домівкою, і студентські роки запам’ята-

лися як найкращі роки їх молодого життя. 

Антон Алексанкін, студент 3-го курсу, майбутній журналіст: 

- Освітяни – це дуже важливі люди в нашому суспільстві, тому що це саме 

ті люди, які дають знання, які пояснюють життєві цінності для молодої лю-

дини і розкладують їх «по полицях», категоризують їх – спасибі їм за це! Є 

викладачі, які насправді з душею віддаються своїй улюбленій роботі, з ними 

приємно спілкуватися не тільки на парах, а й у позанавчальний час. Це є 

дуже почесно. І дуже важливо – бути викладачем саме хорошим! 

* * * 

Що сталося б з народом, із суспільством, з державою без його тихої, 

скромної, працьовитої діяльності? Він один ще не в змозі все зробити, 

але він закладає основи всьому…            Л. Дістервег 



Вітаємо зі святом! 

Захисники та  

захисниці України, 

усі, хто присвятив 

життя  

справі оборони  

Української  

держави!  

Щиро вітаємо Вас! 

Віддаючи належне історичним традиціям вшанування українського 

війська, згадаймо сьогодні тих, хто поклав життя, захищаючи нашу 

державу. Їхня любов до Батьківщини була більшою за життя.  

Вічна слава героям! 

Сьогодні ми вшановуємо сучасних оборонців, які відстоювали і продов-

жують захищати територіальну цілісність Батьківщини у війні з російським 

агресором. Вітаємо ветеранів, військовослужбовців, воїнів запасу, усіх, хто 

тілом і душею заступили Україну. Ви - сила і міць держави, живе втілення 

її незламності. Бажаємо сили і твердості духу, злагоди і благополуччя, хай 

гарячими будуть хіба що обійми близьких. 

Сьогодні день і тих, хто захищає не тільки кордони і територіальну 

цілісність нашої держави, а й саму ідею України. Ця ідея пройшла крізь віки 

принижень, заборон і нищення, вижила в щоденниках, листах, довірчих роз-

мовах, таємних зборах, сміливих ідеях і традиціях, що матері прищеплю-

вали дітям. Ідея держави, яку ніхто не визнавав, але яка вияснилася попри 

усі перешкоди і заборони, і стала реальністю. Її, виплакану і відвойовану, 

таку тендітну і крихку ідею, маємо боронити кожного дня – у траншеях та 

офісах, у діях і думках, у відновленні історії та задумах на майбутнє.  

Боронімо своє, і за нами буде правда! 

Віртуальна подорож на Запорозьку Січ 

До Дня Українського козацтва та свята Покрови Пресвятої Богородиці 

студенти 4-го курсу спеціальності «Міжнародні економічні відносини» 

під керівництвом куратора Ганни Пурій здійснили віртуальну подорож 

до історичного 

музею просто 

неба «Запоро-

зька Січ» 

Запорозька Січ 

– душа і серце 

українського 

козацтва. У 

центрі Січі 

гордо височить 

церква «По-

крова Пресвя-

тої Богородиці». Недарма саме 14 жовтня та свято Покрови Пресвятої Бого-

родиці співбадає із Днем українського козацтва. 

…Чутно козацький клич. Ми 

бачимо мужніх козаків, які 

відпрацьовують техніку. Адже 

козак – це вільний воїн, який 

завжди сміливо дивився в очі 

небезпеки. Завдяки особли-

вому духу українського козац-

тва це містечко залишило у нас 

незабутні враження і надало 

можливість подивитись на 

життя козаків, де панувала атмосфера військового братерства, відчайдуш-

ного життя і чистої християнської віри.  



Досвід СумДУ у сфері  

ІТ-комунікацій 

 

9 жовтня Сумський державний університет відвідала делегація з  

Державного університету економіки і технологій (м. Кривий Ріг), яку 

очолив проректор з науково-педагогічної, навчальної та міжнародної 

діяльності Сергій Гушко 

 

Гостей зацікавили напрацювання з розвитку інформаційних технологій та 

систем нашого університету, що входить до ТОП-10 національного рей-

тингу вишів для ІТ-галузі та посідає провідні місця в престижних міжнарод-

них рейтингах закладів вищої освіти. 

«Досвід СумДУ у сфері ІТ-комунікацій є цінним і корисним для нас на 

нинішньому етапі модернізації закладу та реалізації проєкту адаптації під 

потреби реального сектору економіки», - зазначив Сергій Гушко під час 

зустрічі з ректором СумДУ Анатолієм Васильєвим. 

У рамках програми візиту відбулась онлайн-нарада за участі представників 

Державного університету економіки і технологій, проректора СумДУ Воло-

димира Любчака та фахівців інформаційно-технічного забезпечення.  

 

 

Для гостей було також організовано оглядову екскурсію університе-

том, зокрема, до центрів та лабораторій ІТ-напрямку. 

(За матеріалами news.sumdu.edu.ua) 

 

https://news.sumdu.edu.ua/uk/


«Круглий стіл»: час змінюватись! 

 

В актовій залі навчального корпусу Державного університету еко-

номіки і технологій 12 жовтня було проведено «круглий стіл» 

Він був присвячений актуальним питанням розвитку малого і середнього 

бізнесу та креативної економіки у м. Кривому Розі. На це зібрання було за-

прошено представників малого і середнього бізнесу нашого міста, а також 

представників різних сфер людської діяльності: з ІТ-сектора, арт-мистецтва 

та ін. 

Виступаючі ділилися своїми думками щодо перспектив  

розвитку нашого міста 

Розповідає Вікторія Тітова, директор Big City Lab (Київ), одна із 

експертів-учасників «круглого столу»: 

- Ми сьогодні обговорювали, які у Кривому Розі є інструменти і механізми 

підтримки цих галузей і чому саме вони важливі. Адже вважається, що ро-

звинуте місто – це місто, в якому середній бізнес займає приблизно 60% 

бюджету міста (60% податків надходить від малого і середнього бізнесу) – 

таким чином, місто стає стійким. Воно не залежить від тих 2-5 підприємств, 

які складають його основну податкову базу. Це по-перше. 

По-друге, це розвиток і саморозвиток кожного криворіжця. Коли в місті ро-

звинуті малі підприємства, вони завжди досить різноманітні. А це значить, 

що кожна людина, яка проживає у Кривому Розі, розуміє, що у нього є 

найрізноманітніші маршрути розвитку і досягнення успіху. А, значить, їм не 

обов’язково йти працювати тільки на завод або виїжджати з міста. Кожен 

може досягти того, чого хоче, тобто реалізувати себе. Це дуже важливо для 

молоді, яка завжди прагне нового і пов’язує себе з ІТ-технологіями, де 

працюють найбільш високооплачувані спеціалісти. 

А ще – це різні культурні проєкти і все, що пов’язано з мистецтвом, медіа, 

рекламою, маркетингом, у т.ч. з туризмом і тими галузями, що його обслу-

говують (ресторани, готелі, кав’ярні і т.п.). Коли в місті розвивається малий 

бізнес, постійно з’являється щось нове, в кінцевому випадку, це нові й ко-

рисні послуги для населення. Люди бачать, що можна не тільки працювати, 

а й гарно відпочивати. Отже, місто розвивається і живе більш повним жит-

тям. Саме до цього ми й прагнемо. 

Цікавими були виступи й інших учасників "круглого столу". Зокрема, про 

програми пільгового кредитування для підприємців розповів Руслан Гашев, 

про напрямки стимулювання розвитку креативної економіки та її скла-

дові - Катерина Слюсаренко. 

 



Студенти обирають РСС 

5 жовтня від-

булися дебати 

кандидатів на 

 посаду голови 

РСС і голів 

ради студент-

ського само-

врядування  

факультетів 

 

На голову РСС ДУЕТ претендує четверо студентів, зокрема: Анна  

Велика (економічний інститут), Ілія Гіоргадзе з юридичного факультету і 

два кандидати з технологічного інституту: Євген Смаглій та Олександра 

Горяєва. Всі кандидати досить гідні, та все ж остаточно все визначиться 

рішенням студентства 8 жовтня. 

Дебати пройшли цікаво, змістовно, привернувши увагу всього вишу. 
 

 День працівників реклами  

(День рекламіста) 

Це професійне свято працівників рекламної сфери, рекламодавців, мар-

кетологів і піарників. Встановлено в Україні у Києві. Свято відзначається 

щороку 23 жовтня, з 1994 року. День працівників реклами є днем твор-

чих людей, які роблять внесок у розвиток торгівлі і, відповідно, еко-

номіки. 

Слово «реклама» походить від латинського «reclamare»-викрикувати. За 

свідченнями культурологів, в античності та середньовіччя духовна жит-

тєдіяльність суспільства виявлялася переважно в усній формі. Це 

підтверджується переважанням усних варіантів рекламних текстів. 

 

 

https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%A0%D0%B5%D0%BA%D0%BB%D0%B0%D0%BC%D0%B0
https://uk.wikipedia.org/wiki/23_%D0%B6%D0%BE%D0%B2%D1%82%D0%BD%D1%8F
https://uk.wikipedia.org/wiki/1994


Голова РСС ДУЕТ -  

Анна Велика 

Як ми вже повідомляли, 5 жовтня відбулися дебати кандидатів на по-

саду голови РСС і голів ради студентського самоврядування 

 факультетів 

Нагадуємо, що на голову РСС ДУЕТ претендувало четверо студентів, зо-

крема: Анна Велика (економічний інститут), Ілія Гіоргадзе з юридичного 

факультету і два кандидати з технологічного інституту: Євген 

Смаглій та Олександра Горяєва. 

8 жовтня відбулося таємне голосування і 

вже після 14:00 години було визначено пере-

можців. 

...Головою виборчої комісії Катериною 

Лозівець оголошуються результати виборів. 

Отже, головою РСС ДУЕТ стала Анна Ве-

лика. Головами РСС факультетів стали: Олена 

Познякова (економічний інститут), Євгеній 

Зєлов (технологічний інститут), Анна Неод-

нича (юридичний факультет), Данило Кушнірук (факультет інформаційних 

технологій). 

 

 

 

 

 

 

 

 

ВІТАЄМО ПЕРЕМОЖЦІВ! 

Говорить голова РСС університету студентка 

5-го курсу Анна Велика: 

- Не хочу казати ніяких «я», тому що «я» 

більше немає. Сьогодні студентство Держав-

ного університету економіки і технологій 

створило орган студентського самовряду-

вання і саме завдяки їм ці вибори відбулися. Обрано переможців і їх колег.  

І, дійсно, РСС – це п’ять особистостей, які готові до плідної праці: я як го-

лова і четверо голів факультетів. Вже наступного тижня, я впевнена, нас 

буде ще більше. Чекайте – вже незабаром наш потужний орган запрацює! 

 
 

 
 

 

 

 

Бажаємо молодій команді успіху, великих творчих 

здобутків, оптимізму і нових перемог! 

 

 

 

 

 

 

 



Наші – найкращі! 

Нагородження студентів економічного інституту 

ДУЕТ відзнакою міського голови 

22 жовтня 2020 року відбулось нагородження відзнаками криворізького 

міського голови талановитих дітей і молоді віком від 7 до 35 років,  

що мають особливі досягнення в науці, освіті, спорті, сфері  

студентського самоврядування 

Урочистості проводи-

лись із дотриманням ка-

рантинних обмежень, у 

трьох залах приміщення 

Криворізької міської 

ради. Було відібрано 

найкращих кандидатів і 

вручено відзнаки у та-

ких номінаціях: «За вне-

сок у забезпечення ро-

звитку студентського 

самоврядування, мо-

лодіжного руху», «За інтелектуальні досягнення», «За наукові досягнення», 

«За творчі досягнення», «За спортивні досягнення». Кожен лауреат отримав 

диплом і сертифікат на грошову винагороду. 

Від Навчально-наукового економічного інституту Державного університету 

економіки і технологій були номіновані дві студентки: 

у номінації «За інтелектуальні досягнення» була нагороджена дипломом і 

сертифікатом студентка 5-го курсу, спеціальності «Менеджмент» – Азьома 

Валерія; 

у номінації «За спортивні досягнення» була нагороджена дипломом і сер-

тифікатом студентка 4-го курсу, спеціальності «Облік і оподаткування» - 

Іванченко Анастасія. 

Дівчата діляться своїми враженнями від заходу: 

Азьома Валерія: «Це класний захід на рівні міста, коли науковець, інтелек-

туал і спортсмен мають змогу отримати відзнаку за свої заслуги у рівних 

умовах. Отримана відзнака ще більше мотивує на нові звершення, адже цілі 

потребують мотивації! Тому я дуже вдячна викладачам економічного інсти-

туту ДУЕТ, а особливо кафедрі менеджменту та публічного 

адміністрування, за отриманні знання і досвід участі у всеукраїнських і 

міжнародних конкурсах». 

Іванченко Анастасія: «Захід 

пройшов у привітній, теплій і 

безпечній, з огляду на каран-

тинні обмеження, атмосфері. 

Міський голова з великою 

гордістю та приємною промо-

вою нагородив кожного 

номінанта. Дуже вдячна еко-

номічному інституту ДУЕТ за 

клопотання щодо моєї канди-

датури, адже такі моменти 

визнання таланту мотивують до ще більших досягнень! Вдячна міському го-

лові за теплі слова, приємні враження, іменні дипломи та грошову винаго-

роду».  

 

 
 
 



Збори трудового колективу 

університету 

6 жовтня 

відбулися збори 

працівників 

адміністра-

тивно-управ-

лінського, нав-

чально-до-

поміжного, 

адміністра-

тивно-обслуго-

вуючого персо-

налу універси-

тету 

Вів збори проректор з інфраструктури і розвитку ДУЕТ  

Геннадій Кочуєвський за таким порядком денним: 

1. Обрання делегатів на конференцію трудового колективу універси-

тету, яка відбудеться 12 жовтня 2020 року (згідно з призначеною кво-

тою – 4 особи). 

2. Висування кандидатур з числа працівників адміністративно-управ-

лінського, навчально-допоміжного, адміністративно-обслуговую-

чого персоналу до складу вченої ради університету (відповідно до 

визначеної квоти – 2 особи). 

Відкритим голосуванням було обрано на конференцію таких делегатів: 

 Кочуєвський Геннадій Олексійович, проректор з інфраструктури і 

розвитку; 

 Тюганова Олена Володимирівна, в.о. головного бухгалтера; 

 Білоконь Наталія Станіславівна, начальник відділу кадрів; 

 Слісаренко Олена Миколаївна, начальник юридичного відділу. 

До складу вченої ради університету обрано: 

 Кочуєвського Геннадія Олексійовича, проректора з інфраструктури і 

розвитку; 

 Тюгановау Олену Володимирівну, в.о. головного бухгалтера. 



Збори трудового колективу  

Навчально-наукового економічного 

інституту ДУЕТ 

8 жовтня в  

актовій залі 

(вул. Медична, 

16) відбулися 

збори трудо-

вого колективу 

Навчально- 

наукового  

економічного 

інституту 

Державного університету економіки і технологій 

 з таким порядком денним: 

1. Обрання делегатів від трудового колективу Навчально-наукового 

економічного інституту на конференції трудового колективу Дер-

жавного університету економіки і технологій. 

2. Обрання кандидатів від Навчально-наукового економічного інсти-

туту до Вченої ради Державного університету економіки і техно-

логій. 

3. Обрання складу Вченої ради Навчально-наукового економічного ін-

ституту. 

4. Вибори голови та членів профспілкового бюро працівників освіти і 

науки України для Навчально-наукового економічного інституту. 

Збори вів в.о. директора економічного інституту, старший викладач кафедри 

обліку і оподаткування, кандидат економічних наук Руслан Романович 

Дутчак. 

Делегатами на конференцію трудового колективу Державного універси-

тету економіки і технологій обрано: Радько Вікторію Миколаївну, Мацюру 

Світлану Іванівну, Макаренко Віту Олександрівну, Мокряка Едуарда Ва-

лерійовича, Кондратюк Ольгу Михайлівну, Руденко Олену Віталіївну, 

Зав’ялову Марину Володимирівну, Петрішину Тетяну Олександрівну, Са-

довенко Марину Михайлівну, Смирну Ольгу Володимирівну, Максимову 

Ірину Іванівну, Єгорову Ірину Геннадіївну, Скидана Сергія Олександро-

вича, Романенко Оксану Василівну. 

З другого питання порядку денного щодо обрання кандидатів від Нав-

чально-наукового економічного інституту до Вченої ради Державного 

університету економіки і технологій обрано В.М. Радько та М.М. Садо-

венко. 

Затверджено склад Вченої 

ради Навчально-наукового еко-

номічного інституту Державного 

університету економіки і техно-

логій: 

Дутчак Руслан Романович, в. о. 

директор економічного інсти-

туту, 

Радько Вікторія Миколаївна, до-

цент кафедри економіки та підприємництва, 

Мацюра Світлана Іванівна, завідувач кафедри економіки та підприєм-

ництва, 

Макаренко Віта Олександрівна, завідувач кафедри менеджменту та публіч-

ного адміністрування, 

Максимова Ірина Іванівна, завідувач кафедри міжнародної економіки, 

Зав’ялова Марина Володимирівна, завідувач кафедри маркетингу, 

Руденко Олена Віталіївна, завідувач кафедри обліку і оподаткування, 

Садовенко Марина Михайлівна, завідувач кафедри фінансів, банківської 

справи та страхування, 



Скидан Сиргій Олександрович, завідувач кафедри іноземних та ділової 

української мов, 

Познякова Олена В’ячеславівна, студентка групи МН-19-1, 

Кашель Яна Сергіївна, студентка групи МАР-18-1. 

Обрано голів і членів профспілкового бюро працівників освіти і науки 

України для Навчально-наукового економічного інституту у такому складі: 

Головою профспілкового бюро – Волошанюк Наталю Володимирівну; 

і членами профспілкового бюро: Голікову Катерину Павлівну, Єгорову 

Ірину Геннадіївну, Романенко Оксану Василівну, Кондратюк Ольгу Ми-

хайлівну, Кузьмич Аліну Віталіївну. 

Конференція відбулась з урахуванням протикоронавірусних заходів  

і в обмеженому часі її проведення. 

 

Конференція трудового  

колективу ДУЕТ 

 

12 жовтня 2020 р. відбулася Конференція 

трудового колективу ДУЕТ 

 

У роботі конференції взяли участь 54 делегати, 

у тому числі 41 науково-педагогічний праців-

ник. За результатами роботи конференції було 

затверджено склад Конференції трудового ко-

лективу Державного університету економіки і 

технологій на 2020-2021 рр., склад мандатної 

комісії, Положення про Конференцію трудового 

колективу та Антикорупційну програми ДУЕТ, склад Вченої ради Держав-

ного університету економіки і технологій. 

На конференції також було розглянуто питання про роботу  

університету в умовах COVID-19. 

 



 

22 жовтня 

відбувся вебінар 

(за ініціативи 

 Інституту інно-

ваційної освіти  

та розвитку 

ДУЕТ) для викла-

дачів щодо ор-

ганізації навчаль-

ного процесу в ди-

станційній формі 

з використання 

платформ Moo-

dle та ZOOM  

Business 

Модераторами вебінару були: в.о. проректора з науково-педагогічної, нав-

чальної роботи та міжнародної діяльності Сергій Гушко, керівник Центру 

студентських комунікацій Олександр Астаф’єв, асистент кафедри інфор-

матики і прикладного програмного забезпечення Микола Ходукін, 

провідний фахівець відділу інформаційних та інноваційних навчальних тех-

нологій Наталія Леонченко. Модератори розставили точки над «і» у прин-

ципових питаннях дистанційного навчання: 

 планування і проведення занять у Zoom за допомогою освітнього середо-

вища Moodle; 

 актуальність розкладу пар та особливості взаємодії викладачів із ЦСК; 

 обов’язкова автоматична фіксація відвідування студентами онлайн-за-

нять; 

 фіксація форм і форматів занять у Zoom; 

 важливі технічні моменти в організації дистанційних пар. 

Міжнародники 

на зовнішньому 

контурі 

Кафедра міжнародної економіки 

презентувала відразу два до-

слідження на міжнародній кон-

ференції ISCSEES 2020. В англо-

мовних доповідях говорили про:  

Sustainable development of mineral resource market in the context of Industry 

4.0 ( країни - драйвери ринку мінеральних ресурсів і Україна одна з них 

як зберегти баланс між інтересами добувного бізнесу та суспільства чи 

може «цифра» забезпечити сталий розвиток, як його виміряти і при чому тут 

енергетична трилема) speaker - @Irina Maksymova 

International innovative management of electric cars creating ( досвід виро-

бництва електрокарів у різних країнах, великі можливості для України що 

чекає на світове виробництво транспорту після COVID як створення елек-

трокарів об’єднує інноваційність і масове виробництво) speaker - Hanna 

Puriy 

Research teams were presented by @Irina Maksi-

mova, Анна Пурій, Сергій Гушко, @jose_botelho, 

@kulishov_volodymyr Natalia Sheludiakova 

@Катерина Слюсаренко 

Irina Maksimova: 

- Приємно було знову побачити колег із різних 

країн, з якими познайомилися на Конгресі, орга-

нізованому ДУЕТ у вересні  Many thanks to 

ISCSEES 2020 Organization Committee! Many 

thanks to ISCSEES 2020 Organization Committee 

and to our research teams: Sergii Hushko, Jose Ma-

nuel Botelho, Kateryna Slusarenko, Hanna Puriy, Na-

talia Sheludiakova and Volodymyr Kulishov  

https://www.facebook.com/irina.maksimova.1614?__cft__%5b0%5d=AZU1pYuj9YwA4Suo4Z2wIag0I5-LGG2An-6eEO_KvCTvdo0PjuP_EpwahIYphLvGJbTEZ3a109Zod5el7gD2Mc7iTxUIeepKAG4IDgKCSevYtk9oVWixl0LVhh57vtcrqTswTzFJprAoXn_UJyv0e0FOL7IHxp_xf_yigu4CE0aLz5kXuQY3yic1oY5Y9rH0aTl3KmQiQZtganfZ1SZbSEf81k85K8NJ_3FmBcn0gn-3Ofo1-bYiExfWuhxWXe5iFFo&__tn__=-UC%2CP-R


Вивчаємо міжнародну економіку 

англійською... 

 

Уже 3-й рік поспіль у нашому університеті в магістрів  

є можливість обирати курс «Глобальна економіка» з викладанням 

англійською мовою 

Ця дисципліна є нормативною і викладається для магістрів усіх економічних 

спеціальностей. Україномовний курс розроблено професором кафедри 

міжнародної економіки, д.пед.н. В.В. Кулішовим. Англомовний курс веде 

в.о. завідувача кафедри міжнародної економіки, к.е.н., доцент І.І. 

Максимова.  

 Говорить Ірина Максимова: 

- Пишаюся магістрами ДУЕТ, які обрали англомов-

ний курс глобальної економіки, адже це справжній че-

лендж. Кожного року із нетерпінням чекаю на поча-

ток лекцій з «глобалки», адже збирається група з 

магістрантів різних спеціальностей, кожен курс 

завжди унікальний і це дуже цікаво! Цього року ми дуже плідно по-

працювали, нашим магістрам легко вдалися і дискусії, і дебати, і достатньо 

складні кейси! Мені дуже приємний активний інтерес до дисципліни і це не 

дивно, адже сучасна людина є невід’ємним учасником світового простору. 

Ми навіть уявили себе візіонерами та склали власну карту сценаріїв-

2020 світу після пандемії, зокрема, розглянули можливості розвитку подій у 

країнах за напрямком розвитку вільного ринку; побудови «світу фортець» і 

«зеленого» сценарію. Разом аналізували парадокси глобалізації, проблеми 

світової нерівності, стратегії перемог і досвід поразок компаній у глобаль-

ному просторі.  

Дуже цікавим і нестандартним був погляд студентів на вирішення кейсів, 

які всі описували реальні ситуації існуючих компаній: проблема подолання 

глобальних бар’єрів при масштабуванні бізнесу; торгові війни і позиція дер-

жави; екологічна безпека і відповідальність компанії 

та інші. 

Сьогоднішні магістри ДУЕТ – це практично зав-

трашні спеціалісти реального сектору економіки, 

 і дуже приємно відзначити, що багатьом робото-

давцям пощастить отримати таких  

перспективних молодих кадрів! 



Доступно, цікаво, переконливо 

У Державному 

університеті 

економіки і 

технологій 

продовжу-

ється цикл 

тренінгів для 

викладачів із 

підвищення 

педагогічної 

майстерності 

 

7 жовтня слухачами удосконалювалися навички дистанційної роботи на 

платформі Zoom. Тренінг на тему «Використання розширених можливо-

стей Zoom для поліпшення якості дистанційного навчання» провів до-

свідчений тренер Євген Стець, провідний фахівець Юридичної клініки 

ДУЕТ. 

ГОВОРЯТЬ УЧАСНИКИ ТРЕНІНГУ 

Ірина Васильчук, професор: 

- Ми продовжуємо традицію проведення навчальних тренінгів-семінарів із 

підвищення педагогічної майстерності викладачів. Радує те, що зібралося 

сьогодні на заняття багато учасників. Приєдналися до нашої аудиторії 

викладачі і працівники з Криворізького технічного коледжу Національної 

металургійної академії, Криворізького металургійного коледжу Національ-

ної металургійної академії України, Криворізького фахового коледжу еко-

номіки та управління.  

Учасники зацікавлені в отриманні нових знань і виявили бажання  

прослухати ще не раз подібні тренінги. 

Євген Стець, провідний фахівець Юридичної клініки ДУЕТ: 

- Zoom – комплексне рішення для проведення дистанційного навчання для 

будь-якого викладача. Кожен викладач, використовуючи Zoom, має змогу 

сформувати затишний віртуальний клас. Візуальний контакт зі студен-

тами, можливість демонструвати екран свого комп'ютера, використання 

віртуальної дошки для побудови графіків – це все зможе робити викладач, 

опанувавши Zoom. Zoom інтегрується з системою дистанційного нав-

чання Moodle, що робить цей інструмент ще більш 

комплексним і затребуваним у дистанційній освіті. 

- На такому занятті я вперше, - говорить учасниця тренінгу Ольга Павлова, 

викладач математики металургійного коледжу. - Отримала багато нової 

інформації. Доступно, цікаво, переконливо розповідав тренер. Шкода, що 

сьогодні не маю із собою технічного оснащення – комп’ютера – але ба-

гато  нового я все ж таки дізналася. 

Надія Демидюк, 

викладач спецдис-

циплін (електро-

техніка, автома-

тизація) у техніч-

ному коледжі: 

- Дуже цікава 

лекція. Я мала ба-

гато питань, на які 

отримала відповідь. 

Це все нове для нас. Бажаю контактувати й надалі, тому що ІТ-знання на 

сьогодні дуже важливі. Сподіваюсь на подальшу нашу сумісну діяльність. 

* * * 

І, звичайно ж, не забули про необхідність опанування навичок роботи у 

соціальних мережах – Facebook та Instagram – для професійної діяльності 

через створення бізнес-сторінки та просування «навчального» продукту. 

Тренер – Анастасія Коцюруба, фахівець медіа-центру ДУЕТ. 



З Днем юриста вітаємо! 

 

Вже 23 роки 

 в Україні  

відзначають 

професійне 

свято  

юристи 

 

 
Юриспруденція вже котрий рік знаходиться у топі найпопулярніших 

спеціальностей серед абітурієнтів. Майбутніх юристів приваблює престиж-

ність професії, але мало хто замислюється над величезною відповідаль-

ністю, що йде з нею в парі. Відповідальність за людські долі, за розвиток 

суспільства й порядок і справедливість як його маркери, за те, якою буде 

наша держава і як її сприйматимуть на світовій арені. 

Шановні юристи, теоретики і практики, професіонали і ті, хто тільки 

починає свій шлях в професію, прийміть найщиріші вітання із вашим про-

фесійним святом! Ви взяли на себе складну місію утверджувати справед-

ливість і законність, тримати на своїх плечах, у своїх конспектах і блокнотах 

гарантії наших прав і свобод, суспільні інтереси і ледь не всю державу! 

Чистих помислів, відданості високим ідеалам та своїй професії,  

поваги та високої оцінки ваших досягнень на шляху утвердження  

верховенства права. 

Ми безмежно пишаємося тим, що в нашому Університеті є юридичний фа-

культет, - серйозний, ґрунтовний, розсудливий, і в той же час творчий, 

сміливий, інноваційний. Тут не тільки шліфуються витончені грані професії, 

а й вибудовуються системи координат моральних засад і цінностей, які 

визначають те, наскільки успішними будуть наші студенти у професії й у 

житті. 

* * * 

Багато досягнень  зроблено у розвитку юридичної професії та освіти, 

але разом з тим і багато проблем і відповідальних цілей попереду 

У цей день слід згадати про принципи та юридичну етику, професіоналізм і 

доброчесність у прийнятті рішень. Адже у якій би сфері юрист не працював, 

він завжди вірний своїй професії, знанню закону, відстоюванню прав, захи-

сту людини, її честі, гідності та справедливості.   

Вітаємо амбітних, мудрих і вірних своїй справі професіоналів та майбутніх 

представників професії - студентів юридичних спеціальностей із професій-

ним святом! 

Нехай злагода і добробут не залишає ваші домівки, а поряд будуть про-

фесійні та відповідальні колеги. 

 Катерина Дацко, декан юридичного факультету. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

25 жовтня - Європейський день правосуддя 

За рішенням Ради Європи та Європейської комісії, ухваленим у 

2003 році, 25 жовтня в країнах континенту відзначають «Європей-

ський день правосуддя» 
 

Ідея цього свята полягає в тому, щоб підвищити рівень довіри громадян 

до судів і ліквідувати зону відчуження, що утворилася між суспільством 

та судовою системою, зробити цивільне судочинство реально доступним 

для громадян. Метою Європейського дня правосуддя є підвищення ін-

формованості громадян 47-ми держав-членів Ради Європи про громадян-

ські права і повсякденну роботу судових органів. 

Цього дня держави-члени Організації проводять різні заходи: дні відкри-

тих дверей у судах, колоквіуми, трансляції телевізійних програм тощо. У 

рамках загальноєвропейського Дня цивільного правосуддя також відбу-

вається вручення премії «Кришталеві ваги», котрою Рада Європи та Єв-

ропейська комісія, як засновники цього свята, відзначають новаторську 

практику судів у проведенні цивільних правових процедур. 

 

 



Показали достойний рівень знань 

 

Юридична клініка ДУЕТ показала достойний рівень знань одразу 

 у двох змаганнях: Конкурс вирішення правових кейсів  

і Турнір із консультування 

Розвиток юридичної освіти не стоїть на місці, і для навчання правника вже 

мало просто якісних знань основних галузей права. На університет покла-

дена велика відповідальність – забезпечити якісне, ефективне та цікаве для 

сучасного студента навчання. Асоціація юридичних клінік України завжди 

створює нові можливості для студентів і розвиває юридичну освіту через 

цікаве навчання та конкурси для майбутніх правників. 

Дві команди від Юридичної клініки юридичного факультету ДУЕТ змогли 

перевірити знання у сфері права та удосконалити навики при провадженні 

юридичної практики під час одразу двох конкурсів: ІІ етапу Студентського 

стажування “Відповідальний бізнес та права людини” та Турніру з консуль-

тування клієнтів із фінансових питань. Обидва заходи, із дотриманням ви-

мог карантинних обмежень, пройшли 17 жовтня 2020 року на базі Універ-

ситету державної фіскальної служби України.  

ІІ етап Студентського стажування «Відповідальний бізнес 

 і права людини» 

Одним із змагань став конкурс із вирішення правових кейсів “Відповідаль-

ний бізнес і права людини” (другий етап проєкту Асоціації юридичних 

клінік України “UP” та заключний етап роботи юридичного напрямку III In-

ternational Scientific Congress Society of Ambient Intelligence 2020). 

“UP” поєднав навчання, прикладні дослідження живої практики та змагаль-

ний компонент. Конкурс створив можливості для реалізації інноваційних 

методів викладання права та розвитку у студентів компетентностей, які 

необхідні сучасному юристу через вивчення трендових тем у праві. Після 

проведеного першого етапу стажування (січень-лютий 2020 року) – напи-

сання юридичного есе та його публічної презентації у м. Кривому Розі, в 

Ірпені відбувся другий фінальний етап – презентація реальних практичних 

досліджень у сфері бізнесу і прав людини та змагання студентських команд 

у вирішенні правового кейсу. 



Учасниками другого етапу стажування стали 4 команди –  

переможці конкурсу есе “Відповідальний бізнес і права людини”: 

*Правнича клініка Національного університету “Києво-Могилянська акаде-

мія”; 

*Юридична клініка Державного університету економіки і технологій; 

*Юридична клініка “Liberta” Західноукраїнського національного універси-

тету; 

*Юридична клініка “Ex aequo et bono” Національного університету кораб-

лебудування імені адмірала Макарова. 

Команда нашої Юридичної клініки була представлена у складі студен-

ток: Ганни Демченко (4 курс), Анни Неодничої (3 курс), керівник команди 

– декан юридичного факультету Катерина Дацко. У першому етапі дівчата 

достойно представили власне дослідження і зайняли почесне друге місце. За 

результатами другого етапу команда стала третьою, зовсім трохи поступив-

шись сильним командам у складі студенток – магістрів Правничої клініки 

Національного університету “Києво-Могилянська академія” та Юридичної 

клініки “Liberta” Західноукраїнського національного університету.  

- Такий формат стажування є зовсім новим, він сприяє розвитку практичних 

навичок студентів-правників та одночасно мотивує їх до наукових до-

сліджень і робить науку цікавою. Радію успіху і вдячна Асоціації юридич-

них клінік України та усім командам і особливо їх керівникам, які підтри-

мували і мотивували своїх студентів і повірили в новий формат за-

ходу.  Вдячна партнерам нашого університету, які підтримали обидва етапи 

стажування: фінансову підтримку для проведення змагань “UP” надала 

громадська організація “Криворізька фундація майбутнього»; практичні 

кейси для вирішення командами і приємні подарунки надала компанія 

“АрселорМіттал Кривий Ріг”. Сталі партнерські відносини нашого 

університету з соціально-відповідальними компаніями та громадськими 

організаціями міста сприяє розвитку й удосконаленню вищої освіти на 

регіональному і національному рівні», - прокоментувала координаторка 

Студентського стажування, декан юридичного факультету, членкиня 

Правління Асоціації юридичних клінік України Катерина Дацко. 

Розповідає Аня Неоднича, студентка 3-го курсу (група ПР-18-1): 

- Я разом зі своєю колегою Ганною Демченко взяла участь у ІІ турі студент-

ського стажування, яке проходило в Ірпіні. Ми багато працювали над своєю 

науковою роботою, яка мала назву «Немаленькі проблеми великої компанії 

«АМАЗОН»». Також ми там «прокачали» навички з публічних виступів. А 

ще мали змогу поспілкуватися з досвідченими юристами у різних галузях. 

Загалом, це був крутезний досвід для нас. Після детального опрацювання 

нашої роботи, нам будуть вислані сертифікати.  

Турнір з консультування з фінансових питань 

Ще одним унікальним заходом Асоціації юридичних клінік України, прове-

деним у Ірпені, став Турнір із консультування клієнтів з фінансових питань. 

Турнір – це змагання серед юридичних клінік України, які моделювали про-

цес прийому клієнта в юридичному офісі за участі двох студентів-консуль-

тантів (учасників юридичної клініки), що діють як юристи (адвокати, 

юрисконсульти, юристи-практики) та клієнта, роль якого виконували запро-

шені актори. Турнір з консультування, як і інші подібні змагання, поклика-

ний розвивати у студентів-правників навики інтерв’ювання клієнта, про-

фесійної етики, планування та аналізу в процесі побудови відносин, уміння 

надати первинну консультацію на рівні “юрист-клієнт” під час ведення 



прийому в юридичному офісі. Тема турніру пов’язана з питаннями захисту 

прав споживачів фінансових послуг. 

Юридичну клініку ДУЕТ представляла команда у складі студентів 3 

курсу: Дмитра Гушка, Ілії Гіоргадзе, керівник команди – провідний 

фахівець юридичної клініки Євген Стець. Команда стала півфіналістом 

турніру разом із командою юридичного факультету Чернівецького націо-

нального університету ім. Ю. Федьковича. 

- Впевнена, що для якісного навчання студенти повинні відвідувати 

зовнішні змагальні та навчальні заходи, це розвиває їх професійні і м’які 

навички, додає впевненості в собі та своїх знаннях. Асоціація юридичних 

клінік шукає, знаходить і успішно реалізує такі можливості. Наш факультет 

і, зокрема, юридична клініка активно долучились до роботи Асоціації лише 

два роки тому. 

 І вже маємо чудові результати: з учасників ми стали ініціаторами, співор-

ганізаторами і координаторами окремих заходів Асоціації; наші команди 

щороку демонструють більш високі результати поряд із представниками ав-

торитетних вишів України, прославляючи наш університет і  рідне місто», – 

говорить декан юридичного факультету Катерина Дацко. 

Задуми  

нової  

РСС 

Про свої  

задуми розповідать 

активісти РСС 

Аня Неоднича, голова РСС ЮФ: 

- Перші збори ЮФ у цьому році пройшли 13 жовтня. Зібралось коло зацікав-

лених людей у розвитку юридичного факультету. Це майбутня команда РСС 

ЮФ. Познайомилися, вибудували основні напрямки діяльності, розставили 

пріоритети. Попереду багато цікавої та плідної роботи! 

Євген Зєлов, голова РСС ТІ: 

- Ці збори дали нам хорошу основу, щоб почати  розбудовувати на ній фун-

дамент. І ми знайшли ті напрями, у яких ми будемо розвиватися і рухатися 

надалі. 

Олена Познякова, голова РСС ЕІ: 

- Збори РСС економічного інституту так само пройшли на «ура». Головним 

завданням було створення активної ініціативної команди, організувати ро-

бочі групи і роззнайомитися з новенькими в лавах студради.  У нас вияви-

лася величезна кількість бажаючих ініціативних студентів.   

Данило Кушнірук, голова РСС ФІТ: 

- Збори РСС ФІТ пройшли дуже круто. Ми зібрались ініціативною коман-

дою наступного дня після виборів, щоб якнайскоріше обрати напрям нашої 

роботи. Першокурсники були дуже зацікавлені у роботі студентського са-

моврядування. Тож ми одразу обрали, якими проєктами вони хочуть займа-

тися найближчим часом. 



Нарада експертів із бізнесу  

і освітян 

Центр експертизи у гірничо-металургійній галузі при Державному 

університеті економіки і технологій у новому навчальному році продовжив 

свою роботу щодо координації співпраці бізнесу та освітніх закладів у 

напряму обговорення нагальних проблем підготовки майбутніх фахівців. 

Цього разу обговорювалися важливі аспекти підготовки бакалаврів за ОПП 

122 «Комп’ютерні науки». 

Так, сьогодні 20 жовтня 2020 року, у новому форматі – за допомогою плат-

форми Zoom – відбулася робоча нарада експертів з бізнесу і освітян щодо 

визначення напрямів удосконалення підготовки фахівців з комп’ютерних 

наук. На зустрічі були присутні:   

від бізнесу – Мокряков Сергій Олександрович, провідний адміністратор 

відділу автоматизованих систем управління АТ «Південний гірничо-збага-

чувальний комбінат» і представник Тренінгового центру компанії 

QATestLab – пані Оксана Курмаш, team leader компанії; 

від університету – Соловйова Вікторія Володимирівна, к.е.н, доцент, 

завідувач кафедри інформаційних технологій і моделювання; 

Шелевицький Ігор Володимирович, д.е.н, професор кафедри інформацій-

них технологій і моделювання; 

Супрун Анатолій Анатолійович, к.е.н, доцент, декан факультету інфор-

маційних технологій ДУЕТ; 

Васильчук Ірина Петрівна, д.е.н, професор, керівник Центру експертизи у 

гірничо-металургійній галузі ДУЕТ. 

Експерти відзначили, що рецензована ОПП містить достатній перелік та об-

сяг навчальних дисциплін для базової підготовки бакалаврів з комп’ютер-

них наук, які формують основні hard skills фахівців сфери інформаційних 

технологій.  

 

 

У ході обговорення присутніми було піднято проблеми посилення практич-

ної підготовки фахівців через проходження практики чи дуальну освіту, от-

римання додаткових прикладних знань щодо ERP-систем і програмних про-

дуктів, які використовуються компаніями групи «Метінвест» та ПАТ «Ар-

селорМіттал Кривий Ріг», наголошено на важливості посилення soft skills,  

зокрема, комунікативних навичок фахівців із ІТ. 

 

 

За результатами  

обговорень вироблено  

спільні пропозиції  

щодо підвищення якості  

навчання бакалаврів  

за ОПП 122 

 «Комп’ютерні науки». 

 

 

 

 

 

 

 



Послуги консультанта 

 

Коли ти закін-

чуєш школу, 

перед тобою 

постає про-

блема вибору 

професії.  

 

Що вибрати? 

 

 

Батьки радять одне, друзі інше, а ти знаходишся в повній розгубленості ... 

Що робити? Яка робота буде найбільш затребувана в майбутньому? Чи не 

зникне вона взагалі? Зважуєш усі за і проти, голова йде обертом від великої 

кількості інформації... 

Вибір професії залежить від психологічних особливостей, типу мислення, 

здібностей, мотивів і інтересів особистості. Крім 

цього, вибір кар'єри обумовлений і зовнішніми 

факторами: найближче оточення, сімейна атмо-

сфера, стать, вік, бюджет.  

Сьогодні існує кілька тисяч різних спеціально-

стей та професій, у яких є своя специфіка і особ-

ливості. Дуже багато з них нам не подобаються, 

а деякі ми хотіли б опанувати! Проте навіть се-

ред цих професій доводиться робити вибір... 

В результаті персональної консультації  

ти дізнаєшся: 

 які твої особисті 

якості, знання, 

навички; 

 що тобі подобається, 

що тебе мотивує; 

 якою б роботою ти 

хотів займатися; 

 що ти ще повинен навчитися робити; 

 де ти можеш знайти таку роботу; 

 як спланувати свою майбутню кар'єру; 

 що буде твоїм наступним кроком на цьому шляху. 

Кар'єрне консультування допоможе: 

 обрати професійну діяльність, намітити правильну траєкторію про-

фесійного розвитку, виявити відсутні знання для реалізації мрії; 

 виробити правильну стратегію пошуку роботи; 

 підготуватися до інтерв'ю: скласти професійної профіль, пройти 

відео-тренінг з проходження співбесіди. 

Стандартний пакет для підлітків (з 14 років) 

складається з 4 сесій (3 з дитиною і 1 дорослий-

дитина-консультант) і профорієнтаційного те-

сту. 

 

Вибір професії - відповідальний крок у житті 

людини. Не залишайся перед цим вибором 

сам! Державний університет економіки і  

технологій запрошує старшокласників  

скористатися послугами професійного  

кар'єрного консультанта. 

 

 



Тренінг із профмайстерності 

 

Необхідність опанування навичками роботи у соціальних  

мережах зрозуміла всім 

Без уміння спілкуватися в мережах Facebook та Instagram, напевне, вже 

важко уявити сьогодні людину, яка б не користувалась ними. Тому, за поба-

жаннями викладачів і співробітників, для підвищення їхньої професійної 

майстерності (створювати бізнес-сторінки та просувати «навчальний» про-

дукт) проводяться в університеті безкоштовні заняття. 

8 жовтня було проведено тренінг фахівцем медіа-центру ДУЕТ  

Анастасією Коцюрубою. Вона розповідає: 

- Я спеціаліст медіа-справи. Сьогодні вперше провела тренінг із користу-

вання Фейсбук. Хочу відзначити, що мене приємно вразила аудиторія слу-

хачів. Люди різного віку, але всі вони об’єднані бажанням дізнатися якомога 

більше. Вони з великою увагою та охотою слухали, ставили питання. Було 

легко і приємно з ними працювати. Велика подяка в. о. директора інституту 

інноваційної освіти та розвитку, к.е.н., доценту Катерині Володимирівні 

Слюсаренко за надану таку можливість. 

 
 
 
 
 

Міжнародний день музики – 1 жовтня 
Музика одна з прекрасних естетичних цінностей людства. Вона сприяє 

гармонізації нашого загального світовідчування, виступає інструментом 

самовираження і натхнення, служить джерелом непередаваних відчуттів і 

емоцій. Вона дозволяє нам доторкнутися не тільки до часів їх авторів, але 

і заглянути в наше майбутнє, відчути автентичність цього моменту. 

 

 

 



 

 

ДО УВАГИ  

СТУДЕНТІВ! 

 

 

З 15 жовтня по 15 листопада - НАВЧАННЯ  

ДИСТАНЦІЙНЕ 

Відповідно до Листа Міністерства освіти і науки України від 

12.10.2020 року № 1/9-576 «Щодо тимчасового переходу на ди-

станційне навчання», погіршення епідеміологічної ситуації в Україні, 

спричиненої поширенням короновірусної хвороби (COVID-19) та 

Розпорядження ректора від 13.10.2020 р. 

З 15 жовтня по 15 листопада 2020 року здобувачі вищої освіти Дер-

жавного університету економіки і технологій навчатимуться ди-

станційно з використанням різних засобів інформаційно-комунікацій-

них технологій (Zoom business, Moodle, Skype, електронна пошта, те-

лефон та інших онлайн сервісів). 

 

РОЗПОРЯДЖЕННЯ №15 від 13.10.2020  

"Про зміни в порядку навчального процесу здобувачами  

вищої освіти".pdf 

 

 

Наші  

студенти – 

найкращі! 

 

26 вересня 2020 року булу проведено перший тур Міжнародної 

 олімпіади з програмування у форматі ACM/ICPC (Association for  

Computing Machinery/International Collegiate Programming Contest) 

Результати стали відомі 20 жовтня 2020 року. Відповідна олімпіада має най-

вищий світовий рейтинг:https://ru.wikipedia.org/wiki/международная_сту-

денческая_олимпиада_по_программированию 

Студенти спеціальності «Інженерія програмного забезпечення» під керів-

ництвом О.С. Зеленського та С.В. Лисенка зайняли перші три місця по 

місту Кривому Рогу та продемонстрували максимальний рівень про-

фесійної підготовки! 

1. KNEU_IPPZ_2020_31 – Гора Максим, Дмитренко Олексій, Волков 

Дмитро. 

2. KNEU_IPPZ_2020_21 – Конюшенко Валерій, Копійка Ярослав, Ло-

зенко Вікторія. 

3. KNEU_IPPZ_2020_11 – Безкровна Яна, Кушнаренко Дарина, Тизунь 

Марія. 

Студенти ДУЕТ (у минулому – Криворізького економічного інституту) саме 

спеціальності 121 є найкращими по місту уже багато років, починаючи з 

2014 по 2020 рр.  

Бажаємо майбутніх успіхів у наступному етапі, який відбудеться 

 у місті Дніпро! 

 

 

ДО УВАГИ  

СТУДЕНТІВ! 

 

https://www.duet.edu.ua/uploads/DocS/tmp99f0.pdf
https://www.duet.edu.ua/uploads/DocS/tmp99f0.pdf
https://www.duet.edu.ua/uploads/DocS/tmp99f0.pdf
https://ru.wikipedia.org/wiki/%D0%BC%D0%B5%D0%B6%D0%B4%D1%83%D0%BD%D0%B0%D1%80%D0%BE%D0%B4%D0%BD%D0%B0%D1%8F_%D1%81%D1%82%D1%83%D0%B4%D0%B5%D0%BD%D1%87%D0%B5%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%8F_%D0%BE%D0%BB%D0%B8%D0%BC%D0%BF%D0%B8%D0%B0%D0%B4%D0%B0_%D0%BF%D0%BE_%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%BC%D0%B8%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8E
https://ru.wikipedia.org/wiki/%D0%BC%D0%B5%D0%B6%D0%B4%D1%83%D0%BD%D0%B0%D1%80%D0%BE%D0%B4%D0%BD%D0%B0%D1%8F_%D1%81%D1%82%D1%83%D0%B4%D0%B5%D0%BD%D1%87%D0%B5%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%8F_%D0%BE%D0%BB%D0%B8%D0%BC%D0%BF%D0%B8%D0%B0%D0%B4%D0%B0_%D0%BF%D0%BE_%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%BC%D0%B8%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8E


День Організації Об’єднаних Націй 

24 жовтня – День Організації Об'єднаних Націй, також День ООН — 

це день народження Організації Об'єднаних Націй 

 

На офіційних мовах ООН (англ. United Nations Day; фр. Journée des Na-

tions Unies; ісп. Día de las Naciones Unidas; рос. День Организации Объеди-

ненных Наций) – Міжнародний день ООН, встановлений резолюцією 

A/RES/168 (II) Генеральної Асамблеї ООН 31 жовтня 1947 року, який від-

значається щорічно 24 жовтня.  

24 жовтня 1945 року, після того, як більшість держав-засновників ра-

тифікували договір про створення всесвітнього органа, була офіційно ство-

рена Організація Об'єднаних Націй. У 1971 році Генеральна Асамблея Ор-

ганізації Об'єднаних Націй прийняла резолюцію, в якій вона рекомендувала 

державам-членам відзначати цей день як державне свято.  

Традиційно в цей день у всьому світі проводяться зустрічі, дискусії і  

виставки, присвячені цілям Організації та її досягненням. 

 

Вебінар з Інтернет-маркетингу 

23 жовтня відбувся вебінар з Інтернет-

маркетингу на тему «Як побудувати 

кар’єру Інтернет-маркетолога на 

 прикладі проекту trud.com 

 

Вебінар проходив за участю фахівця у за-

значеній сфері, Андрія Давида, керівника 

одного з найбільших міжнародних Інтер-

нет-проектів із працевлаштування 

trud.com, випускника КЕІ 

 

Вебінар виявився цікавим та інфор-

маційно наповненим. Понад 30 співробіт-

ників і студентів взяли участь у вебінарі, отримали інформацію і знання у 

сфері практичного Інтернет-маркетингу. Протягом 1,5 години Андрій 

ділився своїм досвідом, прикладами та рекомендаціями з приводу діяльності 

маркетолога в Інтернет-сфері. 

Відбулася також активна сесія питань і відповідей, у ході якої учасники 

мали можливість ставити питання спікеру. Зокрема, інтерес учасників 

викликали особливості проекту trud.ua; інформаційні джерела, які можуть 

допомогти отримати необхідні знання в галузі Інтернет-маркетингу. 

 

Шановні наші маркетологи – викладачі, 

студенти та випускники! Щиро вітаємо 

Вас із професійним святом! 

Маркетолог – це фахівець, який поєднує у 

своїй діяльності мистецтво і науку, вибираючи 

цільову аудиторію, залучаючи, зберігаючи і 

нарощуючи кількість споживачів! 

Бажаємо професійної реалізації та постійного зростання добробуту, 

натхнення у роботі, процвітання, невичерпних сил і наснаги!  

https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%9E%D1%80%D0%B3%D0%B0%D0%BD%D1%96%D0%B7%D0%B0%D1%86%D1%96%D1%8F_%D0%9E%D0%B1%27%D1%94%D0%B4%D0%BD%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%85_%D0%9D%D0%B0%D1%86%D1%96%D0%B9
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%9E%D1%84%D1%96%D1%86%D1%96%D0%B9%D0%BD%D1%96_%D0%BC%D0%BE%D0%B2%D0%B8_%D0%9E%D0%9E%D0%9D
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%90%D0%BD%D0%B3%D0%BB%D1%96%D0%B9%D1%81%D1%8C%D0%BA%D0%B0_%D0%BC%D0%BE%D0%B2%D0%B0
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%A4%D1%80%D0%B0%D0%BD%D1%86%D1%83%D0%B7%D1%8C%D0%BA%D0%B0_%D0%BC%D0%BE%D0%B2%D0%B0
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%86%D1%81%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D1%81%D1%8C%D0%BA%D0%B0_%D0%BC%D0%BE%D0%B2%D0%B0
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%A0%D0%BE%D1%81%D1%96%D0%B9%D1%81%D1%8C%D0%BA%D0%B0_%D0%BC%D0%BE%D0%B2%D0%B0
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%9C%D1%96%D0%B6%D0%BD%D0%B0%D1%80%D0%BE%D0%B4%D0%BD%D1%96_%D0%B4%D0%BD%D1%96_%D0%9E%D0%9E%D0%9D
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%93%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B0%D0%BB%D1%8C%D0%BD%D0%B0_%D0%90%D1%81%D0%B0%D0%BC%D0%B1%D0%BB%D0%B5%D1%8F_%D0%9E%D0%9E%D0%9D
https://uk.wikipedia.org/wiki/24_%D0%B6%D0%BE%D0%B2%D1%82%D0%BD%D1%8F
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%A0%D0%B0%D1%82%D0%B8%D1%84%D1%96%D0%BA%D0%B0%D1%86%D1%96%D1%8F
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%A0%D0%B0%D1%82%D0%B8%D1%84%D1%96%D0%BA%D0%B0%D1%86%D1%96%D1%8F
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%93%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B0%D0%BB%D1%8C%D0%BD%D0%B0_%D0%90%D1%81%D0%B0%D0%BC%D0%B1%D0%BB%D0%B5%D1%8F_%D0%9E%D0%9E%D0%9D
https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%93%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B0%D0%BB%D1%8C%D0%BD%D0%B0_%D0%90%D1%81%D0%B0%D0%BC%D0%B1%D0%BB%D0%B5%D1%8F_%D0%9E%D0%9E%D0%9D


 

Розпочинаємо нову рубрику – серію оповідей про талановитих людей 

Криворіжжя. І не тільки про відомих людей нашого краю, а й про  

всесвітньовідомих людей, які поєднали професію економіста,  

металурга  зі своїм покликанням: поезією, літературою, малюванням… 

Перша розповідь – про нашого випускника  Вячеслава Колесника (Ма-

рка Літія). Він розповідає про себе: 

…Від самого початку офіційного працевлаштування відданий одній ком-

панії – «АрселорМіттал Кривий Ріг», де виріс від стажера до провідного те-

хнічного аудитора. 

На шлях навчання став зі школи з поглибленим вивченням іноземних мов – 

ССШ № 4. Хоча найбільше уваги в шкільній програмі приділялося англій-

ській мові (приблизно половина від загальної кількості годин), також ви-

вчали французьку. А вільний час віддавав головному захопленню – програ-

муванню. Навіть брав участь у районних і міських олімпіадах, отримував 

призові місця, за що у 2003 році отримав почесну грамоту «Гордість 

школи». 

Потім був Криворізький технічний університет (зараз вже зі статусом наці-

онального), де отримав два червоні дипломи (бакалавра і спеціаліста), а та-

кож фах спеціаліста з електромеханіки і «щасливий білет» на стажування до 

«КМК», пройшовши усі тести і співбесіди (включно з Центральним офісом 

у Лондоні), аби за рік опинитися у Південно-Африканській Республіці, де 

два роки працював за контрактом. 

Після закінчення контракту прийняв свідоме рішення повернутися до рідної 

України, де одразу вступив на «друге вище» – до економічного. Почалося 

навчання ще в об’єднаному КНУ, а закінчував уже у Криворізькому еконо-

мічному. 

Дипломні роботи (що першу, що другу) написав самостійно, детально опра-

цювавши теми робіт. Другу роботу взагалі захистив англійською, на «від-

мінно», отримавши кваліфікацію спеціаліста з менеджменту зовнішньоеко-

номічної діяльності. 

…Мандрувати довелося багато. Об’їздили машиною майже всю ПАР (осо-

блива любов – Кейп Таун!), побував на Уралі, люблю подорожувати Украї-

ною. Насправді, в нас стільки неймовірних місць і краєвидів, що вистачить 

на десятиріччя подорожей, і ще залишиться, і з’являться нові! 

Багато є різних цікавих історій з мандрівок, у двох словах не розкажеш. Чого 

лишень варті історії, коли був затриманий у міжнародному аеропорту за не-

санкціоноване проникнення, чи волонтерство при зведенні будинків для бі-

дних африканців… 

Пару слів скажу про родину. Ось створення власної родини, мабуть, і є най-

неймовірнішою мандрівною історією. Про це навіть в одному весільному 

журналі написали: з майбутньою дружиною познайомився… в ПАР. Ні, 

вона не африканка. Нас познайомила любов до поезії, а саме: творчість Ма-

рко Сааресто, і… через Інтернет. Я – працював в ПАР, вона – навчалась у 

Пермі. Спілкувалися два роки, підтримували одне одного у різні часи і за 

різних обставин. А потім, по поверненню до Кривого Рогу, я якось спитав: 

«А от якби я тебе покликав, що б ти відповіла?». А вона: «Так, ось білети є 

в продажу, можна у квітні»! 



А за три роки, у п’ятницю 13-го, народився син. 

І це теж цікаво: він гармонійно «вписався» у наш 

«парад днів народжень», бо народився 13.11, а 

його матуся – 13.12, а бабуся – 13.01! Та це лише 

одна з неймовірних історій і невипадкових випа-

дковостей. Зараз йому п’ять років. 

Як поєднав свої захоплення, мандрівки і по-

езію? Дуже легко. За спогадами мами, я ще у 

п’ять років, на гойдалці, складав якісь рими і 

кричав: «Дивись, мамо, я піїт!». Каже, саме так і 

сказав – піїт. Ще з дитинства обожнював серйозні вірші та красиві тексти 

пісень, особливо Єсеніна та Петриненка, хоча і не знав, чиї вони. Потроху 

«бавився» віршуванням. На щастя, нічого з того не збереглося. Більш-менш 

серйозно писати почав з 16-ти. На жаль, усе збереглося. 

Починав із простого бажання «зачіпати» серця і подобатись дівчатам. А ви-

лилося у кілька збірок, публікації в альманахах, інтерв’ю для ТВ, організа-

цію власного конкурсу та багато інших цікавих наслідків, геть неочікуваних 

для мене. От-як, наприклад, одруження і дитина… Насправді ж, у віршах 

можна побачити всього мене, усі стосунки, інтереси, погляди. З кожним но-

вим віршем ставлю собі вищу планку, хоч і не завжди вдається її подолати. 

Та коли з плином часу я бачу недоліки у попередніх віршах – надзвичайно 

тішуся! Це значить, що іще трохи підріс, що розвиток є. Щиро прагну зали-

шити по собі не лише спадщину, а й достойний внесок у справи і творчість. 

Чи маю книги, які побачили світ? Їх, насправді немає, і водночас їх аж сім. 

Справа в тому, що паперові публікації в журналах та альманахах – це одне, 

а видання паперової книги – геть інше. І не у грошах питання. Можна не 

мати таланту і надрукувати тих збірок… Я розпочав з електронних книг. Дві 

збірки віршів випустив у 2010-му, дві збірки «роздумів» – у 2011-му, чим 

(завдяки літературній оглядачці Криворіжжя Ользі Гончар-Хвостовій) за-

кріпив за собою своєрідний титул: «піонер Криворізьких електронних кни-

жок». І здавалося б, що тут такого – зробити електронну книгу? Зараз це 

просто, бо є відповідні он-лайн сервіси (на кшталт того, де публікуюся за-

раз), а десять років тому з подібних прийнятних був лише один, і той не 

настільки красивий та функціональний, як ті книги, що робив я. Їх відмін-

ною рисою була автономність: кожна книга являла собою міні-програму, 

яку можна було скачати і запустити, з атмосфер-

ним фоном, фізикою та звуком гортання сторі-

нок… Мало хто тоді так робив, а в Кривому Розі, 

виявилося, я взагалі був першим. 

Та якість оформлення і якість наповнення – різні 

речі. Перша збірка – геть юнацькі вірші, друга – 

трохи кращі. «Роздуми» – то взагалі більше 

схожі на блокноти з трюїзмами. Ці чотири збі-

рки, з творами у «первозданному» вигляді зараз 

лежать у хмарі, за бажанням можна з ними озна-

йомитися, але не раджу… Інша справа – це «Декада мандрів»: збірка за де-

сять років блукання світом зовнішнім і всесвітом внутрішнім. Там багато 

особистих символів, переживань, присвят, навіть роздуми і власна музика. 

Майже всі ті твори видані уперше. Зараз я дуже пишаюся цією збіркою. 

Друга збірка з тих, що доступні на сайті (www.marcuslithium.ml), «Грімуар» 

– це спроба редагування і переосмислення юнацьких віршів. Як на мене, ви-

йшло доволі пристойно, є справді цікаві твори, навіть для мене, теперіш-

нього. Третя збірка – «Слова». Це, взагалі, унікальний досвід. Вона упоряд-

кована в основному за результатами проведення власного поетичного кон-

курсу з перекладів моїх творів українською. Чому і навіщо – писав раніше 

на своїй сторінці у Фейсбуці. Є там також і мої переклади: англійською Ліни 

Костенко і українською Емілі Дікінсон. Та головне – коли п’ятнадцять авто-

рів із чотирьох українських міст зголосилися перекладати мої твори (а серед 

них є і знані поети) – це просто фантастика! Значить, усе недарма. Значить, 

чогось те все варте! 

Маю бажання писати і мрію про наступні книги. Працюю над черговою 

збіркою та одним проєктом, що занадто непростий навіть для такого мрій-

ника, як я. Є також оповідання та один давній роман, і два недописаних. Та 

у стосунках із прозою у мене все складно. Хоча перші публікації були саме 

прозові (дивина!). Але не будемо забігати наперед. На все свій час. 

Як поєднати прозу життя і райдужні мрії? Хто скаже? От навіть не знаю, 

наскільки життя можна назвати «прозою». Колись, у одного з фейсбук-дру-

зів побачив опитування, мовляв, «давайте познайомимося, розкажіть 10 ці-

кавих фактів про себе». І видав такі: 

http://www.marcuslithium.ml)/


У буденні дні допомагаю вирі-

шувати проблеми міжнародної 

компанії, що дає 3-4% ВВП. У 

вільний час уявляю себе поетом 

(видав кілька безкоштовних 

електронних книг). Вчився 7 ро-

ків з класу віолончелі, електро-

гітару освоїв самостійно. Видав 

кілька музичних демо-синглів, 

один з яких – кавер дуетом із 

французькою дівчиною, екс-во-

калісткою справжнього рок-гу-

рту (в цього каверу окрема ці-

кава історія і результат). Два 

роки прожив у ПАР. Був депу-

татом. Відвідав «Зону Відчу-

ження». Пілотував літак. Відп-

равив своє ім’я на Марс (й ім’я дружини теж – це був подарунок на визначну 

дату, і він вже на півдорозі). Не вживаю алкоголю, м’яса і не палю. От, зда-

валось би – для когось ці пункти (деякі чи усі) із категорії «мрії». Але ні, 

лише факти. 

Знаєте, щодо мрій у мене є переконання: загадувати треба таке, на що не 

можеш вплинути. Ось, наприклад, я дуже люблю космос, і хотів би зробити 

орбітальне коло довкола землі. Та це – з категорії «бажання», адже такі 

польоти вже зараз є реальними. А от мрію – побачити комету, яка відвідала 

нас у рік мого народження, комету Галлея. Наступного разу вона буде тут у 

2061-му році. Чому така мрія? Бо тривалість життя, а тим паче доля цілої 

планети – поза мого прямого впливу. Лише опосередковано, ефектом мете-

лика можу впливати на такі речі. Саме тому був неймовірно радий спостері-

гати у дитинстві комету Хейла-Боппа, і цього року показати своєму малому 

Neowise-2020… 

А ще мрію, щоб за мого життя людство нарешті досягло технологічної син-

гулярності і вирішило усі кричущі проблеми, а також розкрило таїну по-

няття «свідомість», і ці досягнення подарували нам фізичне безсмертя. 

Ось такі мрії. А над бажаннями – працюю. Відзвітую, коли 

 будуть результати! 

 

А ВИ ЦЕ ЗНАЄТЕ?.. 

1. Україна продає модельне взуття в… Італію. Так, в країну, яка сла-

виться на увесь світ власними брендами. І не лише в Італію, але й у Францію, 

Велику Британію, США, Німеччину та десятки інших країн. Йдеться про 

торговельну марку Braska. Її видають за британську, але насправді нею во-

лодіє підприємець з київської Троєщини. Зараз 40% взуття Braska виро-

бляється в Україні для місцевих споживачів, а 60% – за кордоном. Є й інші 

подібні фірми, наприклад, Luciano Carvari, Blink тощо. Найцікавіше те, що 

починалися вони як «Бренди-перевертні», тобто їх шили в Україні під ви-

глядом іноземних марок. Тепер усе трохи не так і це взуття з задоволенням 

носять європейці. 

 

2. Україна продає сири в… Голландію. А ще масло вершкове. І не лише в 

Голландію, але й в Данію, яка славиться саме своїм маслом. А ще ми про-

даємо сири в Казахстан і Єгипет, Молдову і Об’єднані Арабські Емірати. 

Минулого року ми експортували майже 8 тис. тонн сиру і 470 тонн масла. 

Окреме слово – про органічну продукцію. Чи знали ви, що українська ком-

панія «Органік Мілк» (м. Баранівка Житомирської області) возить ор-

ганічний сир, йогурт та інші «смаколики» до Еміратів літаками? І ця компа-

нія не єдина – їх дев`ять… 



4. Один з найкращих світових брендів елітних меблів… український. 

Їх виробляє ПП «Меблева фабрика “Мірт”» (Новоград-Волинський, 

Житомирська обл. Це не італійські і не французькі майстри постара-

лися. Їм до такої якості й краси далеко. Українські меблі та дерев`яні 

елементи декору з натуральної коштовної деревини можна побачити 

в іноземних посольствах, в офісах та домівках відомих бізнесменів, в 

елітних ресторанах та готелях Євросоюзу, Саудівської Аравії, Ка-

тару, ОАЕ тощо. Серед замовників – великі міжнародні компанії, як, 

наприклад, Marriott International зі штаб-квартирою в США, яка керує 

роботою 6080 готелів по всьому світові. 

 

5. Один із найкращих світових виробників холодильних вітрин для 

супермаркетів… українська компанія «Айсберг» (Одеса). ЇЇ облад-

нання працює в супермаркетах, гіпермаркетах і дрібних магазинчи-

ках Німеччини, Італії, Великої Британії, Австралії, Ісландії та ще 22 

країн світу. А починалося усе з імпорту холодильників з Німеччини, 

Італії, Великої Британії… 

 

5. Серед найкращих у світі вітрильних 

яхт… українські. Ми продаємо їх, зо-

крема, в Канаду і Швецію. У Швецію, 

Карле! Black Sea Yachts shipyard та Fifth 

Ocean Yachts з Миколаєва, «Вітрила 

України» з Херсону та ще шість українсь-

ких виробників успішно конкурують з 

відомими європейськими і американсь-

кими виробниками. 

 

6. Найпопулярніші у Європі лижі та сно-

уборди… українські. Кожен другий сно-

уборд та кожна друга пара лиш, яка про-

дається в Австрії, Великій Британії, Німеч-

чині, Франції та інших країнах. Лідером є СП «Фішер-Мукачеве» виробляє 

180 моделей спортивно-бігових лиж і 130 моделей гірських лиж. Фабрика 

виробляє продукцію не тільки марки Fischer, а й інших брендів, зокрема, 

Scott Usa, Stöckli, Tecno Pro, Hagan, Rossignol, Alpina, Splitkein, Tecno.Зага-

лом минулого року Україна продала до ЄС 731,4 тис. одиниць цього товару.  

 

7. А ще Україна вийшла на 

третє місце у світі як поста-

чальник меду. Супермаркети 

Франції, Німеччини, Бельгії, 

Еміратів, Італії забито україн-

ським солодким продуктом. А 

ще Україна посідає почесне 

третє місце за обсягами 

експорту курятини до країн ЄС. 

 

8. А ще ми продаємо в Японію сигари і сигарети.  А до Європи – вино. І не 

лише до Європи. За два останні роки його експорт зріс удвічі. Про шоколад 

та цукерки помовчмо – це усі знають і це не цікаво. 

 

9. А ще ми постачаємо чоловічий одяг до Британії й жіночий до Німеч-

чини. Європа та світ носять джинси та інший одяг знаменитого німецького 

бренду Brax, навіть не підозрюючи, що їх шиють на фабриці Lesya у тому 

таки Новограді-Волинському. Фабрика “Леся” має і власний бренд, в числі 

її продукції ексклюзивні сукні, туніки, спідниці, жіночі костюми тощо. По-

милуйтеся, жінки на це чудо. Воно не з Парижа. 

 

10. А ще ми експортуємо штучні 

сапфіри, з яких в США виготовляють 

надсучасні бронежилети та бронескло 

для броньованих автомобілів амери-

канських президентів та використову-

ють у ракетно-космічній галузі. 

Роблять їх в Харківському науково-технологічному комплексі «Інститут мо-

нокристалів». Тут вирощують найбільші у світі кристали сапфірів. 



11. А ще Україна стрімко увірвалася на міжнародний ринок ІТ-техно-

логій. Зараз доходи від них посідають третє місце (після сільськогоспо-

дарської продукції та продукції металургії) в статті українського експорту й 

щороку цей напрямок високих технологій зростає по експоненті. 

 

12. А це українські легкі геліко-

птери, які щойно почала випус-

кати компанія “Горизонт” з Білої 

Церкви (Київська область). Їх 

уже отримують замовники. Так 

що не лише чавунними злив-

ками, соняшниковою олією й 

вікопомною електропроводкою 

для «Фольксвагена» і «Опеля» 

ми можемо похвалитися. І тут перераховано далеко не все, чим маємо пи-

шатися. Жаль, лише чомусь наші журналісти про це практично не розповіда-

ють. Вони все більше бруд вишукують. Та не тількі вони... 

  

                             Все у нас буде добре! А Ви вірете? 

 

Підготував Андрій Грузін. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ЗАПРОШУЄМО НА НАВЧАННЯ! 
  ·  

Інтенсивна підготовка до ЗНО в Державному університеті 

 економіки і технологій 
 

Запрошуємо майбутніх абітурієнтів на підготовчі курси. З нами ви зможете 

поглибити свій рівень знань із шкільних предметів та ефективно підготува-

тися до складання ЗНО. 100% наших минулорічних слухачів сьогодні - сту-

денти ЗВО!  

 

Обирай предмети для підготовки: 

українська мова 

українська література 

математика  

англійська мова 

фізика 

історія України 

географія 

біологія 

хімія 

Термін навчання - 6 місяців (з листопада по квітень)  

Вартість - 217 грн. на місяць (за один предмет)  

Безкоштовне навчання для дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського 

піклування, та дітей батьків, загиблих у зоні АТО, учасників бойових дій та 

їх дітей  

 Усі слухачі курсів мають можливість отримати кар’єрну консульта-

цію від досвідчених фахівців. Детальніше про кар’єрне консульту-

вання тут https://bit.ly/3iI1Th2  

 

Довідки за телефонами: 

 

+380677776270 (Дрьоміна Раїса Олексіївна) 

+380972806977 (Заіка Тетяна Миколаївна) 

+380966726022 (Ізмайлова Наталя Вадимівна) 

 

Газета «ДУЕТ-дайджест»  

Державного університету економіки і технологій  

Редактор газети: О.І. Ткач.    Фото: В.О.Бойко. 

Ел.адреса: olgatkach88@ukr.net або 

gazeta@kneu.dp.ua 

 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100009327431994&__cft__%5b0%5d=AZUx2iApjMI3ezt9qt7JGaJqsDa8WXsJejJuZSPUkgsK2UOEtFJXd6DapEzGI14Yr00mRjHfEOhYyYj31ArHkf-WFrE_fmon5UWopLGx6u-FlkCc3-ZB4HYhf5FOAX_j5WfrY6u34GAhZMhaZiz2Mt1X5x3YDHWf5i8BvmbQGUHCr_wl5xMvUphWhYwjxQd8cKQ&__tn__=-UC%2CP-y-R
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fbit.ly%2F3iI1Th2%3Ffbclid%3DIwAR1WyqU-4x4xVOFlQgBNR_NSWNnSr_nUfHedR9CUCUSQr8unjfJpnGhSU9M&h=AT17z1bZaU6tpbb1tBunOqwZKEWaK9bXqoiRIwJMYmyFM5lPPuCgJGodvKpeqEkxXKczvnMbrwc5ZmGqXV63292nQ6G64jjdFYoZWyxVtaxPbC1l6gjXdnxOTKbyl73YKuyd&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT25_EWAU26Cq3PYMsZN7kmhu7xh4_gf7vrOA8Bv0CMZz9uurH3TECy7CddXjihXIUPlRN4-nZQDkm2PrekT5IQc3KoCWstAk8BeuPfSOUFQKCh347fo33-YQ9XZW8gnMdu0YXU1JAavsD_EZ16syhfXqeEEisU9wL5P4lW6sSVb_FemTP3pVqnqaWa33xqzHwtG3YexwQ5c3Y4REnvtqVASkbvXvkq47TThTOMfQ82odAJ7N21bra7PDLsIHRufvqBF6--KK36Dmg
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